
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Referat fra bestyrelsesmøde onsdag d. 10.6.2020 kl. 18-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susanne Jakobsen, Lene Holme Møller-Madsen, Hanne 
Holstein Ipsen, Rubi Frahm, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen, Anne-Mette Schou Hansen (medarb.), 
Mette Bach (medarb.), Lene Bøgh Mikkelsen (medarb.), Simon (elevrep.), Carsten Bonde Bräuner, Maibritt 
Vestergaard, Morten Borup 
Afbud: Hanne. Susanne 
Mødested: Personalestuen, Ådalsskolen 

Det forventes, at man har spist hjemmefra, da der kun er lidt let forplejning i pausen. 

Dagsorden 
Ordstyrer: Bjarke 
Pkt. 1 Underskrive referat Referater fra de to foregående bestyrelsesmøder blev 

underskrevet. 

 18.00 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Godkendt B 18.05 

Pkt. 3 Siden sidst fra Børnehuset 
og skolen 

 
Siden sidst sendes ud på skrift inden mødet m. bl.a.: 

 Genåbning for de ældste elever 
Nødbekendtgørelsen er forlænget til august. Det har 
været en stor fornøjelse at være tilbage i skole. 
Eleverne har glædet sig, og der er en stor ansvarlighed 
hos eleverne. 
9. klasse er ved at planlægge sidste skoledag. Der 
bliver ikke karamelkast, men den kommer til at ligne 
noget af det, det plejer. 
Rubi fortæller om meget aktivitet af elever i løbet af 
dagen på vejene omkring skolen. 

 Børnetal 
I 2020 er der ikke født mange børn, og det generelle 
billeder er, at der er færre børn i lokalområdet.  

 Budgetopfølgning og orientering om skolens økonomi 
Skolen forventer at komme ud med et underskud på 
500.000 kr. (se skriftlig orientering), hvorfor vi har været 
nødt til at gribe ind. Vi har reduceret med 2,7 stilling. 
Derudover har vi lavet ændringer ift. drift. 

 
Lejrskole: 
Ledelsen foreslår, at lejrskoler udgår for at reducerer 
udgiften. Det svarer ca. 140.000 kr. i det kommende år, ca 
en kvart stilling. Umiddelbart vil vi gerne bibeholde lejrskoler 
i en eller anden form. 
Vi drøfter det på kommende bestyrelsesmøde efter 
sommerferien.  
Personalet på skolen diskuterer det inden mødet.  
 

O 18.10 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Der har ikke været møder pga. corona. 
Inden Corona drøftede elevrådet madordningen. 
Møllebistroens portioner var større og billigere end den 
nuværende leverandør. 

O 18.30 

Pkt. 5 Frokostordning i 
børnehuset 
Bestyrelsen skal træffe 
beslutning inden d. 22.6. om 
til- eller fravalg af 
frokostordning i Børnehuset. 
Skal de øvrige forældre 
høres? 
Beslutningskompetencen 

 
Efter en længere drøftelse af vilkår og grundlag for at tage 
stilling takker bestyrelsen nej til madordningen igen. Morten 
sender svar på vegne af bestyrelsen 
 
Vi kan vælge at tilslutte os som medunderskrivere af et 
fælles brev fra kommunens bestyrelser. Morten sender det 
rundt.  
Vi er medunderskrivere. Jesper sender svar til 

D
/
B 

18.40 



Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

ligger hos bestyrelsen. 
 
Se materiale vedr. 
frokostordningen samt 
forvaltningens svar vedr. 
bestyrelsens henvendelse 
omkring udbudsmaterialet. 

initiativtagerne. 
 

Pkt. 6 Bestyrelsesvalg 
Orientering om valgaftenens 
program og afvikling af valget. 
 
Se vedlagte invitation. 
 
Årsberetning 
Se udkast til årsberetning. Er 
der behov for justeringer? 
 
De endelige aftaler for 
fremlæggelse af 
årsberetningen skal på plads. 

Vi afvikler valg sammen med årsberetningen torsdag d. 
18.6.  
Morten gennemgår programmet. 
 
Der skal vælges 8 forældrerepræsentanter. 5 fra skolen 3 fra 
børnehuset. Man vælges for 2 år.  
 

 Jesper stiller op 

 Bjarke stiller op 

 Jakob stiller op 

 Hanne stiller op 

 René stiller op 
 
Jesper vil gerne fremlægge sine punkter i årsberetningen, 
men det bliver ikke sendt på skrift på forhånd. 
 
Skal vi lave en bestyrelsesvalgpatrulje, der kan reklamere 
for valget på parkeringspladsen om morgene? 
Tirsdag og onsdag morgen kl. 7.30-8.00. Skolen har printet 
flyers som kan deles ud. 
Rene Bjarke, Jesper deltager i valgpatruljen. 

D
/
B 

19.25 

Pause 19.40 

Pkt. 7 Evaluering af bestyrelsens 
arbejde og revidering af 
årshjul 
Drøftelse af arbejdsformer, 
mødeledelse, indhold og 
årshjul.  
 
Hvad er vigtigt at holde fast i? 
 
Hvad skal der bruges mindre 
tid på? 
 
Hvad skal der bruges mere tid 
på? 
 
Hvornår har det fungeret 
bedst? 
 
Hvordan bliver indholdet i 
bestyrelsesarbejdet relevant 
for bestyrelsen (ud over de 
skal-opgaver, der er for 
bestyrelsen)? 
 
Hvordan opnås fokus på den 
fælles organisation med både 
Børnehus, SFO og skole? 
 
Er mødeomfanget 
(mødefrekvens og 

 
Siden sidst punktet er blevet kortet af tidsmæssigt efter det 
kommer ud skriftligt. Det er fint, at Morten uddyber punktet 
lidt, og man kan komme med spørgsmål.  
 
Målet var, at bestyrelsesarbejdet skulle rumme fra 
vuggestue til udskolingen indholdsmæssigt. Hvordan er det 
lykkedes? Efter vi har drøftet det, er vi nået godt omkring 
det.  
Overgangsarbejdet har været relevant at drøfte.  
 
Når vi sidder i børnehuset, kunne man evt. dedikere noget 
tid til børnehuset, så vi sikre dagtilbuddet får plads.  
Vi kan på samme måde også sidde i SFO til nogle af 
bestyrelsesmøderne. 
 
Vi har talt om at få personale med på møderne. Det kræver, 
at vi på forhånd aftaler, hvad der skal på dagsordenen.  
 
Hvordan opleves møderne? Er indholdet relevant og 
vedkommende? 
Det er vigtigt at folk spiller med, og vi får drøftelser.  
 
Hvad giver energi:  
Når vi taler i lidt mindre grupper.  
Vi burde måske bruge principperne noget mere, når vi har 
drøftelser. Det kan være med til at binde tingene sammen. 
 
Gruppearbejdet kan skabe flere perspektiver. Udfordringen 
kan være, hvis vi skal genfortælle for hinanden. Det er værd 

D 19.55 
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mødelængde) tilpas, eller skal 
der justeres i dette? 
 
Andet? 
 
Årshjul: Giver evalueringen 
anledning til at revidere 
årshjulet? 
 
Datoer for bestyrelsesmøder i 
det kommende år skulle 
egentlig planlægges ifølge 
årshjulet, men det foreslås 
udsat til ny bestyrelse er 
valgt. 
 
Årshjul for de to indeværende 
år vedlægges. 

at afprøve, om det kan skabe dynamik på møderne.  
 
Hvad skal vi have mindre af? 
Er der ting vi kan luge ud i eller genbesøge med større 
kadence? 
 
Ved opstarten af bestyrelsen bruger man tid på at diskutere, 
hvad der skal på dagsordenen. Måske kunne vi opdele 
årshjulet i skal og kan? 
Det kan skabe klarhed over, hvilke muligheder der ligger.  
 
Mødeform: 
Skal nogle af møderne være digitale? 
Og hvad kræver det? 
Når der skal tages hurtige beslutninger? 
 
Skal mødelængden være den samme som nu? Skal den 
variere? Vi tager beslutningen om det fremtidige arbejde, når 
den nye bestyrelse er etableret.  
Vi kigger på årshjulet og opdeler opgaverne i skal og kan/vil. 

Pkt. 8 Tilbagemelding fra 
dialogmøde for 
skoleområdet d. 9.6. 
Bjarke og Morten har 
deltaget.  
 
Foreløbig dagsorden: 

1. Orientering om 
genåbning af budget 
2020 

2. Orientering om 
arbejdet med 
genåbningen af 
skolerne i forbindelse 
med COVID-19. 

3. Evt. 

 
Genåbning af budget og orientering af genåbning af Corona. 
 
Skolelederne fremlagde, hvordan genåbningen var foregået. 
Der var en god dialog, og mange ting bliver taget med 
videre. 
De små hold med gennemgående voksne har været positivt 
for børn og voksne.  
 
Vi arbejder pt. under nødundervisningsbekendtgørelsen, 
hvilket betyder, at der er mulighed for at justere på timetallet, 
og de faglige krav. Dette vil ikke være muligt når 
folkeskoleloven igen er gældende.  

O
/
D 

20.35 

Pkt. 9 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

 O 20.45 

Pkt. 10 Punkter til kommende 
møder 

 Sprogvurdering 

 Inspirationsaften for forældreråd (august) 

 Principper og handleplan vedr. kost 

 Princip for vikardækning og info ved længere tids 
fravær 

 Princip for forældresamarbejde 

 Brug af sociale medier 

 Årshjul og bestyrelsesarbejdet 

B 20.50 

Pkt. 11 Evt.   20.55 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 

 


